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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2018. október 
31-én 16 órára összehívott soros, nyilvános testületi üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácskozóterme 
                         Cserszegtomaj, Dr. Bakonyi Károly utca 1. 
 
Jelen vannak: Bartha Gábor polgármester, Szeles András György alpolgármester, Palkovics 
Zoltánné, Molnár Gabriella, Tolvéth Gyula Tamás, Partics Gyula és Bakos László Róbert  
képviselők.  
Valamennyi napirend tárgyalásához tanácskozási joggal: dr. Milus Lajos jegyző. 
Polgármesteri Hivatal részéről: Boros Lajosné és Kemenes Veronika Ágnes köztisztviselők. 
Meghívott vendég: Szalai Klára óvodavezető, Juhászné Gyutai Anikó igazgató 
Valamint: Koroncz Katalin óvodavezető-helyettes, Balogh Lászlóné és 5 fő cserszegtomaji 
lakos. 
 
Napirend előtt: 
 
Bartha Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket.  
 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület szabályszerűen lett összehívva, a Képviselő-testület 
teljes létszámban jelen van, a Képviselő-testület  így határozatképes. Az ülést 16 óra 04 
perckor megnyitotta. 
 
Kérdezi a megjelent vendégeket, hogy milyen ügyben érkeztek? 
Helyi lakos : A Barát utca helyreállításával kapcsolatosan lenne kérdése. 
Balogh Lászlóné: A Sümegi úton lakik, a „senki földjén”, ezzel kapcsolatosan van itt.  
Juhászné Gyutai Anikó igazgató: Az iskolai nyári táborral kapcsolatos döntésről szeretne 
érdeklődni. 
Bartha Gábor polgármester: Az 1. napirend keretein belül a vendégek utakkal kapcsolatos 
kérdéseit is meg tudja válaszolni, illetve felvilágosítást tud nyújtani ezekkel kapcsolatban. Az 
erdei iskola kérdését az 1. napirend szóbeli kiegészítésében megbeszélik.   
 
A napirendi pontokkal kapcsolatban tájékoztatja a megjelenteket, hogy kérdés, interpelláció 
nem érkezett. Az Egyebek pontba egy témát kíván felvenni:  

- A bölcsőde telekalakításáról szóló előterjesztést.  
Feltette szavazásra a téma beemelését az Egyebek napirendi pontba. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal beemelte a témát az Egyebek napirendbe. 
Kérdezi, hogy van-e még valamilyen kérés, kérdés, javaslat a napirendi pontokkal 
kapcsolatban? 
 Egyéb javaslat hiányában szavazásra teszi fel a kiegészített napirendi sort. 
A  szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal elfogadta a kiegészített napirendi sort. 
 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között 
tett intézkedésekről 
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      Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
   (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 

 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a szóbeli 
kiegészítésekkel együtt elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a beszámolót. 
Bartha Gábor polgármester: Tájékoztatja a megjelent vendégeket, hogy a 2018. szeptember 
04-én bekövetkezett vis maior helyzetben 2.4 km út rongálódott meg és az a híd, amely a két 
településrészt összekötötte egymással. Az utakat az esőzés elvonultával járhatóvá tették. Az 
összes kár a jelenlegi becslések szerint 200 millió Ft, amelyből 25 millió Ft a híd, így az 
utakban okozott kár értéke közel 175 millió Ft. Sajnos ekkor beruházást a település nem tud 
finanszírozni, ezért Vis Maior pályázatot nyújtottak be, amely jelenleg elbírálás alatt van. 
Amennyiben nyertes a pályázat, akkor sem valósul meg a jövő év nyaránál előbb. A híd még 
ennél is később készülhet el az előírt határidők szerint. De minderre csak akkor van lehetőség, 
ha a pályázatot befogadják. Kérdés az is, hogy 30% vagy 10 % önerőt kell biztosítani a 
pályázat megvalósulásához. Amennyiben 30 % az önerő, az 60 millió Ft-ot jelent a következő 
évi költségvetésből, ami jelentősen leszűkíti a jövő évi lehetőségek körét.  
A Barát utca helyreállítását a Határ útig és az Akácfa utca helyreállítását is csak közbeszerzési 
eljárás lefolytatása után tudják megvalósítani. Sajnos, addig el kell viselniük a mostani 
állapotokat.  
Helyi lakos:  Nem fog addig kitartani. A legkisebb eső is kimossa az utat.  
Helyi lakos: Az eső után valóban történt helyreállítás, de csak az út közepét töltötték fel és 
gréderezték le, kb. egy autó szélességben, az út két oldalán megmaradtak a kátyúk, lyukak. Az 
ott dolgozó munkás azt mondta, hogy azért maradtak ott a lyukak, hogy a károkat felmérő 
bizottság lássa, hogy mekkora kár keletkezett.  Nem lehetne megoldani, hogy a munkát végző 
vállalkozó teljes szélességben helyreállítsa az utat? Az is megoldás lenne, ha a közmunkások 
helyreállítanák.  
Bartha Gábor polgármester: A fizikai állomány nem fogja tudni megoldani azt a kérdést, 
közmunkás jelenleg nincsen.  Esetleg kavicsozással tudják átmenetileg javítani a helyzetet. 
Kéri a türelmüket. 
Helyi lakos: Eddig türelmesek voltak. Szeretnének végre normálisan közlekedni. Szeretnék, 
ha felszólítanák a földek tulajdonosait, hogy rendezzék és takarítsák a földjüket.  
Bartha Gábor polgármester: Mindenki azt csinál a saját tulajdonán belül, amit akar. Nem 
lehet senkit sem kötelezni. Eddig az volt az információja a megrongálódott utakról, hogy azok 
járhatóak.  
Helyi lakos: A földes úton jobban lehet közlekedni, mint az aszfaltozott úton.  
Bartha Gábor polgármester:  Az az utca a Nyárfa utca, nem a Barát utca! Ott a 
szennyvízcsatorna fedelekkel is gond van, de a DRV nem nyilatkozott, hogy mikor és hogyan 
kívánják azokat helyreállítani. Az út helyreállításához meg kell várni a pályázat támogatásáról 
szóló döntést.  
Helyi lakos: Olyan vállalkozót kellene keresni, aki rendesen elvégzi a munkát és nem csak az 
út közepét tolja le, hanem a szélét is helyreállítja. a Nyárfa utca vége sem járható és a 
közvilágítás sem megfelelő. Van ott egy üres telek, ahol mindig ég a lámpa, ahol meg kellene, 
ott soha.  
Helyi lakos: 15 évig kérte, hogy kerüljön lámpa az utcába.  
Bartha Gábor polgármester: A Nyárfa utcában van napelemes lámpa. Az alacsonyabb lámpák 
kisebb elemmel rendelkeznek, azok nem világítanak sokáig. Sajnos azok a lámpák nem ilyen 
felhasználásra készültek, ezért a most megrendelt nagyobb kapacitású lámpákkal minden 
második kicsi lámpát kicserélnek. A Barát utca felső szakaszán nincs értelme napelemes 
lámpákat kihelyezni, mivel a növényzet nem engedi át a napfényt.  
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Helyi lakos:  Kettő olyan lámpát szeretne, ami a Nyárfa utcában van.  
Helyi lakos: A napelemes lámpák pont oda kerültek kihelyezésre, ahol árnyék van, így nem is 
működnek. 
Bartha Gábor polgármester:  Légvezetéket a Balaton törvény miatt nem lehet kihelyezni. A 
földkábel lefektetése pedig nagyságrendekkel drágább, mint a napelemes lámpák beszerzése 
és sajnos sokszor előfordul olyan probléma is, hogy a földkábel lefektetése nem lehetséges a 
már a földben lévő kábelektől való védőtávolság betartása miatt. A nagyobb napelemes 
lámpák majdnem kétszer annyiba kerülnek, mint a kisebbek, de sokkal biztosabban 
világítanak.  
Helyi lakos: A Barát utca a 170-es számtól a Mély útig járhatatlan, azért kell a Nyárfa utcán 
járniuk.  
Helyi lakos: Az a probléma, hogy a kavicsos helyreállítás abból állt, hogy azt a kavicsot, amit 
elvitt a víz az utca végéig, azt a munkagép visszaszállította, az út közepén a lyukakat 
betemette vele és lesimította egy sávon, de az út két oldalán kátyús, lyukas maradt.  
Bartha Gábor polgármester: Utánanéz a helyzetnek.  
Helyi lakos: Szeretné megkérdezni, hogy a 2.4 km út helyreállításába, az említett 175 millió 
Ft-ba mi tartozik bele. Lesz benne vízelvezetés is? 
Bartha Gábor polgármester: A Vis Maior pályázat az eredeti állapot helyreállítását célozza.  
Helyi lakos: Úgy gondolja, hogy annak semmi értelme nincsen, hogy egy beton alap nélküli 
útra ráhúznak egy aszfalt réteget, mert így semmi nem fogja megállítani a vizet, ha megint 
ekkora mennyiség esik és az út megint csak megrongálódik. Kérdezi, hogy van-e olyan 
jogszabály, ami azt szabályozza, hogy mindenki a saját ingatlanán belül kezelje a 
csapadékvizet? A szomszédos ingatlan a Magnólia kertészet tulajdonában van és onnan 
folyamatosan mossa ki a víz a törmeléket, hulladékot, patkányürüléket. Mivel már több év 
hordalékát oda lemosta, így most a kertészet ingatlanjának a talajszintje már a 20 cm-es 
kerítés alap felett van, ez felett pedig a víz mindent a szomszédos telkekre levisz.  
Bartha Gábor polgármester:  A magántulajdont védi az Alaptörvény. Amennyiben tovább 
akarnak lépni, kérhetnek birtokvédelmet dokumentált károk esetén.  
Helyi lakos: Célravezető lenne, ha a patkányok miatt kihívná az egészségügyi hivatalt? 
Bartha Gábor polgármester: Nem biztos, hogy ezzel eléri, amit akar. Úgy véli, a saját 
birtokuk védelmét kellene kérniük.  
Helyi lakos: Akkor két héten belül várható valamilyen változás az utak állapotában? 
Bartha Gábor polgármester: Reméli, hogy a jobb járhatóság biztosítása megoldódik ennél 
hamarabb is.  
Helyi lakos: A világítással kapcsolatban az lenne a kérésük, hogy maradjon meg a régi 
vezetékes lámpa, de kérnek kettő új napelemeset is. Azt találja bosszantónak, hogy a 
vezetékes lámpa olyan helyen ég, ahol csak a mezőt világítja meg, az út mentén elhelyezett 
lámpák pedig nem világítanak.  
Helyi lakos: Ha elkészül az új út, akkor felmarják a régit és úgy készítik el az újat, vagy 
ráhúzzák az aszfaltréteget a régi útra? 
Bartha Gábor polgármester: Az utat terveztetni és engedélyeztetni kell.  
Helyi lakos: Ki lesz mérve az út? Mert ha jól tudja, most nem ott van, ahol lennie kellene, 
hanem 1 méterrel odébb.  
Bartha Gábor polgármester: Jogtalanság biztosan nem kerül engedélyezésre. Kiviteli terv is 
készül az út helyreállításához.  
Helyi lakos: A Reziből levezető úton ahogyan hömpölygött a víz, valamit átszakított és az 
levitte azt az utat is, amit ő és a férje készítettek, hogy be tudjanak járni az ingatlanjukhoz, a 
Sümegi út 183. alá. A saját útjuk alapjába hatalmas követek is hordattak, így most, hogy a 
felületét lemosta a víz, az út a kiálló hatalmas kövek miatt nem járható. Ha elromlik az idő, 
egyáltalán nem tudnak majd kijárni. A buszmegálló körül is gaz van és rendetlenség.  
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Bartha Gábor polgármester: Megpróbálják megoldani a helyzetet, kaviccsal pótolni addig, 
amíg nem tudnak nekiállni a helyreállításnak.  
Helyi lakos: Most költöztek oda melléjük az új szomszédaik, akik folyamatosan lehordják az 
utukról a kavicsot.  
Szeles András György alpolgármester: Köszöni, hogy szóltak, megpróbálnak mindent 
megtenni a helyzet megoldása érdekében.  
Bartha Gábor polgármester: Juhászné Gyutai Anikó igazgató kérésére az erdei táborral 
kapcsolatban arról tud beszámolni, hogy nem érkezett írásbeli kérés a szülőktől. Azt tudja, 
hogy a szülők úgy értesültek, hogy a KLIK nem támogatja a 4. osztályos gyermekek szőcei 
erdei táborát. ezért javasolták nekik, hogy forduljanak az önkormányzathoz. A KLIK csak a 
szünidő első két hetében a teljes napos tábort támogatja.  
Amennyiben a költségvetés engedi, a Képviselő-testület dönt a táboroztatás támogatásáról.  
Juhászné Gyutai Anikó igazgató: Ő úgy értesült a Szülői Munkaközösség ülésén, hogy a 
szülők kérték az önkormányzat támogatását. Az első szülői értekezleten tájékoztatták őket, 
hogy a KLIK csak a két hetes szünidei nyári tábort támogatja, az erdei tábor kikerült a 
Pedagógiai Programból. 
Bartha Gábor polgármester: Kéri, hogy ezt az iskola honlapján szereplő Pedagógiai 
Programban is javítsák! 
Juhászné Gyutai Anikó igazgató:  A Tankerület rendezte a tornaterem kazánjának a kérdését 
is.  
Bartha Gábor polgármester: Az iskola bejáratának térburkolatával kapcsolatban az az 
információja, hogy a kivitelező visszamondta a munkát. 
Juhászné Gyutai Anikó igazgató: Az volt a kérés, hogy maradjon meg az eredeti állapot, ezért 
nem nyúltak eddig hozzá. A tornapálya támfal helyreállítására is beadta a kapott árajánlatot, 
de arról sincsen visszajelzés. A szülők felajánlották a segítségüket a helyreállításban.  
Bartha Gábor polgármester: Kéri Juhászné Gyutai Anikót, hogy nézzen utána az iskola 
fűtésének. Jelenleg szünet van, de mégis forróak a radiátorok. A karbantartó tartsa kézben a 
kazán beállítását is!  
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a beszámoló elfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 7 igen szavazattal elfogadta a beszámolót. 
 
Mivel további hozzászólás a vendégek részéről nem volt, ezért a Képviselő testületi ülés a 
megszokott rend szerint folytatódik.  
 

2. Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata 2018. évi költségvetési rendeletének 
módosítása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

   (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot és a rendelet módosítását 
is. Köszöni Boros Lajosné részletes tájékoztatását.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta. 
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127/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi előirányzat-
változásokat hajtja végre a 2018. évi költségvetésében: 
 

1. Az általános tartalék változásai 900070 
 

1. 113/2018 (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat alapján orvosi rendelő és 
védőnői szolgálat épületének gázbekötése 
Általános tartalék csökkenése      -559 
Felhalmozási kiadás növekedése 066020     +559 
 
2. 115/2018 (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat alapján őszi lomtalanításra 
elkülönített összeg 
Általános tartalék csökkenése      -1.200 
Dologi kiadás növekedése 066020      +1.200 
 
3. 116/2018 (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat alapján Shotokan Karate 
Egyesület támogatása 
Általános tartalék csökkenése      -50 
Átadott pénzeszköz növekedése 081021     +50 
 
4. 117/2018 (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat alapján a Balaton Vívóklub 
támogatása 
Általános tartalék csökkenése      -50 
Átadott pénzeszköz növekedése 081021     +50 
 
5. 120/2018 (IX.12.) számú képviselő-testületi határozat alapján Közúti hídban 
keletkezett káresemény helyreállítására vonatkozó szakértői nyilatkozat elkészítése 
Általános tartalék csökkenése      -661 
Dologi kiadás növekedése 045160      +661 
 
6. 122/2018 (X.11.) számú képviselő-testületi határozat alapján Vis Maior pályázatok 
adminisztrációs feladatainak ellátása 
Általános tartalék csökkenése      -200 
Dologi kiadás növekedése 045160      +200 
 
7. 123/2018 (X.11.) számú képviselő-testületi határozat alapján út és híd Vis Maior 
szakvélemények elkészítése 
Általános tartalék csökkenése     -1.842 
Dologi kiadás növekedése 045160     +1.842 
 
8. 124/2018 (X.11.), 125/2018 (X.11.), 126/2018 (X.11.) számú képviselő-testületi 
határozatok alapján Vis Maior pályázatok benyújtása 
Általános tartalék csökkenése     -16.186 
Dologi kiadás növekedése 045160     +16.186 
 

2.  Általános tartalék változásai polgármesteri hatáskörben 900070 
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 1. Szabó István Általános Iskola diákjainak a gyenesdiási Nagymezőre való 
eljutásának buszköltsége 
Általános tartalék csökkenése     -60 
Dologi kiadás növekedése 011130     +60 
 
2. Cserszegtomaji Polgárőr Egyesület szakmai napjához való hozzájárulás 
Általános tartalék csökkenése     -100 
Dologi kiadás növekedése 011130     +100 

 
3.  Egyéb 
 
 1. Mini bölcsőde állami támogatása 
 Állami támogatás növekedés 018010    +1.832 
 Dologi kiadás növekedés 104031     +1.832 
 

2. Rezi Község Önkormányzata étkeztetési feladatainak átmeneti ellátása a 
Cserszegtomaji Pipacs Óvoda-bölcsőde Élelmezési Központja által 
Intézményi bevételek növekedése     +4.318 
Dologi kiadások növekedése      +4.318 
 
3. Betervezett beruházási feladat 2018. évi várható meg nem valósulása miatti 
átcsoportosítás 

 Általános tartalék növekedés 900070    +18.500 
 Felhalmozási kiadás csökkenése 066020    -25.000 
 Dologi kiadás növekedése 045160     +6.500 
 
 4. Állami támogatás visszafizetése 
 Felhalmozási kiadás csökkenése 066020    -10.129 
 Átadott pénzeszköz növekedés 018010    +10.129 
 
 

  
Az előirányzat változások következteében az önkormányzat 2018. évi költségvetésének 
bevételi és kiadási főösszege 1.044.524 ezer forintra változik. 
Felkéri a jegyzőt, az előirányzat átvezetéséről gondoskodjon. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: dr. Milus Lajos jegyző 
 

Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a rendelet elfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta. 
 

Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2018.(XI.05.) önkormányzati rendelete 

 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 

9/2018.(IV.26.), 10/2018 (VI.28.) és a 11/2018 (IX.13.) önkormányzati rendeletekkel 
módosított 2/2018. (II.01) önkormányzati rendelet módosításáról 
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3. Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat 2019. évi belső ellenőrzési terve 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

        (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a kiegészített 
beszámoló elfogadását. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta. 
 

128/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a 2019. évi Belső Ellenőrzési 
Munkatervét az előterjesztés 1. számú melléklete szerint hagyja jóvá.  
 
 
Felelős: dr. Milus Lajos jegyző 
Határidő: 2019. december 31. 
 
 

4. Teréz Anya Szociális Integrált Intézmény feladat ellátási szerződésének 
módosítása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

         (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.   
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta.  
 

129/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztés és annak 
mellékletei alapján hozzájárul a feladat ellátási szerződés tervezett módosításához. 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata továbbra is teljes egészében átvállalja a házi 
segítségnyújtás és a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás intézményi térítési díját a 
Cserszegtomaj közigazgatási területén élő gondozottak esetében, a költségeinek fedezetét a 
2019. évi költségvetési rendeletében biztosítja. 
 
Felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és a módosított megállapodás 
aláírására. 
 

Felelős: Bartha Gábor polgármester  

Határidő: 2018. december 01. 
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5. Ügyelet Nonprofit Kft.-vel kötött feladat ellátási szerződés módosítása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

         ( előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és az 
előterjesztés határozati javaslatában kérik javítani a 85 %-ot 5 %-ra! Ezzel a módosítással  
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Befogadja a módosítási javaslatot és egyéb hozzászólás 
hiányában szavazásra tette fel a módosított határozati javaslat elfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 7 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

130/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete az Ügyelet Nonprofit 
Közhasznú Kft. kérelmét megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 

- 2019. január 01-től biztosítja a 80 Ft/fő/hó anyagi hozzájárulást a lakosságszám 
alapján, a költségek fedezetét  a 2019. évi költségvetési rendeletében biztosítja.  

- Támogatja 2020. évtől az anyagi hozzájárulás évi 5 %-os növekedését.  
- Elfogadja az Ügyelet Nonprofit Közhasznú Kft. és Cserszegtomaj Nagyközség 

Önkormányzat Képviselő-testülete között létrejött megállapodás módosítását az 
alábbiak szerint:  
 

„ Az ügyeleti ellátás biztosítására az Önkormányzatok az ellátott terület lélekszáma alapján, a 
Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő által biztosított finanszírozás kiegészítéseként 
havonta, lakosonként 80 Ft támogatást nyújtanak, amelyet számla ellenében utalnak az 
Ügyelet Nonprofit Közhasznú Kft. részére. Az ellátott települések minden év január 01-től 
5%-os díjemelést biztosítanak a támogatási összeg értéken tartása céljából.” 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert 
a határozati javaslatban szereplő módosítások átvezetésére az érvényben lévő megállapodással 
kapcsolatban és annak aláírására. 

   
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2019. január 01. 
 

 
6. Cserszegtomaj, 390 hrsz. ingatlanon lévő Kultúrház épület felújítása  

Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
         (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a  
következő  határozati javaslatot terjeszti a Képviselő-testület elé:  
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 390 hrsz. 
ingatlanon lévő Kultúrház épület felújítását az előterjesztésben részletezettek szerint nem 
támogatja. 
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Felkéri a Polgármestert, hogy a Kultúrház teljes homlokzati felújítására és a 
109/2018.(IX.12.) számú Képviselő-testületi határozatban részletezett műszaki tartalomnak 
megfelelő beruházás teljesítésére kérjen be árajánlatokat és azokat terjessze a Képviselő-
testület 2019. januári soros ülése elé.  
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2019. január 31.  
Bartha Gábor polgármester: Kérdezi, hogy van-e egyéb hozzászólás, javaslat? Befogadja a 
Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság határozati javaslatát és egyéb hozzászólás hiányában 
szavazásra tette fel az elhangzott határozati javaslat elfogadását. A szavazást követően 
megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 
igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

131/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 390 hrsz. 
ingatlanon lévő Kultúrház épület felújítását az előterjesztésben részletezettek szerint nem 
támogatja. 
Felkéri a Polgármestert, hogy a Kultúrház teljes homlokzati felújítására és a 
109/2018.(IX.12.) számú Képviselő-testületi határozatban részletezett műszaki tartalomnak 
megfelelő beruházás teljesítésére kérjen be árajánlatokat és azokat terjessze a Képviselő-
testület 2019. januári soros ülése elé.  
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2019. január 31.  

 
Mivel a határozat egyhangúan elfogadásra került, nem teszi fel szavazásra az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.  
 

7. Cserszegtomaj 115. hrsz. ingatlanon lévő régi hivatal épületének bontása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

         (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a  
következő  határozati javaslatot terjeszti a Képviselő-testület elé: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 115. hrsz. 
ingatlanon lévő régi hivatal épületének bontását a 2018. szeptember 04-én történt természeti 
csapás által okozott károk  helyreállításával kapcsolatos fontosabb feladatok teljesítése miatt 
nem támogatja. Az előterjesztésben részletezett feladatokat 2019. augusztus 31-ig prolongálja.  
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2019. augusztus 31. 
Kéri, hogy az előterjesztésben szereplő eredeti határozati javaslatban a „Cserszegtomaj, 390. 
hrsz. ingatlanon lévő kultúrház épület felújítás beruházás megvalósítására” szöveg helyett a 
Cserszegtomaj 115. hrsz. ingatlanon lévő régi hivatal épülete bontásának megvalósítása” 
szövegrész kerüljön.  
Bartha Gábor polgármester: Kérdezi, hogy van-e egyéb hozzászólás, javaslat? Befogadja a 
Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság határozati javaslatát és egyéb hozzászólás hiányában 
szavazásra tette fel az elhangzott határozati javaslat elfogadását. A szavazást követően 
megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 
igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
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132/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 115. hrsz. 
ingatlanon lévő régi hivatal épületének bontását a 2018. szeptember 04-én történt természeti 
csapás által okozott károk  helyreállításával kapcsolatos fontosabb feladatok teljesítése miatt 
nem támogatja. Az előterjesztésben részletezett feladatokat 2019. augusztus 31-ig prolongálja.  
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2019. augusztus 31. 
 
Mivel a határozat egyhangúan elfogadásra került, nem teszi fel szavazásra az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.  
 

8. Kritek Építő Kft. Budapest, Nemesbük u. 67.6. ép. szám alatti társaság kérelme 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

        (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Ezt az előterjesztést már másodszorra tárgyalja a Képviselő-
testület. A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a  következő  határozati 
javaslatot terjeszti a Képviselő-testület elé: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a  Kritek Építő Kft. Budapest, 
Nemesbük u. 67.6. ép. szám alatti társaság kérelmét megtárgyalta és az alábbi határozatot 
hozza: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy 
az ivóvíz hálózat bővítésének ügyében illetékes DRV Zrt-től a  Cserszegtomaj, 1718/1. hrsz. 
beépítetlen ingatlan ivóvíz bekötésének megvalósításához szükséges szakvéleményt kérje 
meg és a szakvéleménnyel kiegészített előterjesztést terjessze a Képviselő-testület novemberi 
soros ülése elé.  
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2018. november 28. 
Bartha Gábor polgármester: Kérdezi, hogy van-e egyéb hozzászólás, javaslat? Befogadja a 
Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság határozati javaslatát és egyéb hozzászólás hiányában 
szavazásra tette fel az elhangzott határozati javaslat elfogadását. A szavazást követően 
megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 
igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

133/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a  Kritek Építő Kft. Budapest, 
Nemesbük u. 67.6. ép. szám alatti társaság kérelmét megtárgyalta és az alábbi határozatot 
hozza: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy 
az ivóvíz hálózat bővítésének ügyében illetékes DRV Zrt-től a  Cserszegtomaj, 1718/1. hrsz. 
beépítetlen ingatlan ivóvíz bekötésének megvalósításához szükséges szakvéleményt kérje 
meg és a szakvéleménnyel kiegészített előterjesztést terjessze a Képviselő-testület novemberi 
soros ülése elé.  
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2018. november 28. 
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Mivel a határozat egyhangúan elfogadásra került, nem teszi fel szavazásra az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.  
 

9. Cserszegtomaj 15/3. hrsz. ingatlanon megvalósult mini bölcsőde épület 
rendeltetés átvezetése 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
(előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 

 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a 
határozati javaslatot elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 

 
134/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 

 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Cserszegtomaj 15/3. 
hrsz. ingatlanon megvalósult mini bölcsőde épület rendeltetés átvezetéséről szóló 
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a tulajdonában 
lévő Cserszegtomaj 15/3. hrsz. ingatlanon megvalósult mini bölcsőde épület rendeltetés 
nyilvántartási átvezetéséhez.  
Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére valamint  hozzájárul a  
földhivatali átvezetése után a vagyonkataszter módosításához. 
 
Határidő: 2018. december 31. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
              dr. Milus Lajos jegyző 
 

10. Kardos József támogatási kérelme 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

      (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A  Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és úgy 
vélik, hogy a kérelmező mindig eleget tett a településről érkező felkéréseknek, ezért a 
határozati javaslatot 50.000 Ft-tal kérik kiegészíteni és ezzel együtt javasolják elfogadásra a 
Képviselő-testületnek.  
Bartha Gábor polgármester: Kérdezi, hogy van-e más javaslat? Amennyiben nincs, a 
kiegészített határozati javaslat elfogadását teszi fel szavazásra. A szavazást követően 
megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 
igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

135/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete Kardos József 
tanulmánykötetének megjelenését 50.000 Ft összeggel támogatja a 2018. évi költségvetési 
rendeletben elkülönített általános tartalék terhére. 
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Felkéri a polgármestert, hogy a támogatási szerződés megkötéséről gondoskodjon. 
 
Határidő: 2018. november 20. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
 

11. Beszámoló az Önkormányzat 2018. III. negyedévi adóbevételeiről  
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
( előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 

 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. Kérdezi a jegyzőt, hogy kívánja-e 
kiegészíteni az előterjesztését? 
dr. Milus Lajos: Nem kívánja. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A  Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és  a 
Pénzügyi Bizottsági ülésen elhangzott kiegészítésekkel együtt a beszámoló elfogadását 
javasolja a Képviselő-testületnek.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a beszámoló 
elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

136/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat 2018. III. 
negyedévi adóbevételeiről szóló beszámolót megtárgyalta és azt az előterjesztésben foglaltak 
szerint elfogadja. 
 
 

12. Beszámoló a 2018. évi háziorvosi ellátás helyzetéről 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

    ( előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta, köszönik 
Dr. Kiss Ferenc munkáját és a beszámolót elfogadásra javasolják a Képviselő-testületnek. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

137/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a 2018. évi háziorvosi ellátás 
helyzetéről szóló beszámolót megtárgyalta és azt az előterjesztés és annak melléklete szerint 
elfogadta. 
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: folyamatos 
 

13. Kérdések, interpellációk 
 
Ehhez a napirendhez határidőn belül nem érkezett hozzászólás, kérés, kérdés. 
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14. Egyebek 
Cserszegtomaj, 15/2.-15/3. hrsz. ingatlanok telekalakítási eljárása 

 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

138/2018.(X.31.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 15/2- és 
15/3. hrsz. ingatlanok telekhatár rendezéséről szóló előterjesztést megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja az 
önkormányzat tulajdonában lévő Cserszegtomaj, 15/2 hrsz-ú 4901 m2 valamint a 15/3. hrsz-ú 
3428 m2 térmértékű ingatlanok telekhatár rendezését a Geopart Bt. Keszthely, Sági J. u. 32. 
szám alatti társaság által 084-10/2018. munkaszámon készített változási vázrajz alapján.  
A földhivatali nyilvántartásba vételt követően hozzájárul a területváltozások 
vagyonkataszterben történő átvezetéséhez. Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére.  
 
Határidő: 2019. január 31. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
   dr. Milus Lajos jegyző 
 
 
Szalai Klára óvodavezető: 2018. szeptember 10-én hivatalosan is elindult a bölcsődében a 
munka, mind a 7 kisgyermek beszoktatása zökkenőmentesen megtörtént. Kettő fantasztikus 
kolléganő neveli a kicsiket és szeretné megköszönni, hogy a kisgyermekek ilyen jó 
körülmények között cseperedhetnek.  
Bartha Gábor polgármester: Örülnek ennek a jó hírnek. Kéri az óvoda vezetőjét, hogy 
erősítse meg, hogy 7 fő kisgyermek járhat a bölcsődébe.  
Szalai Klára óvodavezető: Igen, 7 fő.  
Bartha Gábor polgármester: Akkor ez azt jelenti, hogy közel 50 %-kal több kisgyermek 
járhat bölcsődébe, mint tavaly.  
Tájékoztatja a Képviselő-testület tagjait, hogy november 04-én a forradalom leverésének 
emléknapján 17 órakor megemlékezés lesz Keszthelyen. Dr. Bakonyi Károlynak vasárnap 
lenne a névnapja, erre egy koszorúval készültek. Kérdez, hogy akar-e a Képviselő-testület a 
vasárnapi megemlékezésen részt venni, vagy hétfőn kisbusszal kimennek a temetőbe 
koszorúzni Dr. Bakonyi Károly sírjához?  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Szerinte menjenek hétfőn.  
Bartha Gábor polgármester:  Akkor hétfőn 15 órakor indulnak a sírhoz koszorúzni.  
Szombaton kolbásztöltő versenyre várnak mindenkit. November 10-én Márton-napi estebédre 
kerül sor az étteremben. A következő nap lampionos felvonulás az iskolától a Szent Anna 
templomig. 
Partics Gyula képviselő: A felvonulás előtt lámpáskészítő játszóház gyermekeknek, 
családoknak.  
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Bartha Gábor polgármester: Adorján nem képviselteti magát a kolbásztöltő versenyen, de 
jelenleg itt sem állt össze az a csapat, akik Adorjánban képviselnék településünket az ottani 
kolbásztöltő fesztiválon.  
A következő Képviselő-testületi ülés időpontja 2018. november 28. 
 
Mivel egyéb tárgy és hozzászólás nem volt, megköszönte a Képviselő-testület munkáját és az 
októberi soros Képviselő-testületi ülést 17 óra 55 perckor bezárta.  
 
 
 
Cserszegtomaj, 2018. november 10. 
 
 
 
 
 
 
  Bartha Gábor      dr. Milus Lajos  
       polgármester             jegyző 
 
 
   
     Kemenes Veronika Ágnes 
          jegyzőkönyvvezető 


